
Zápis z 236. zasedáńı AS MFF UK dne 23. května 2018

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala (odchod 20.25), S. Hencl (odchod 20.25), J. Hric, M. Krtička (odchod
19.25), V. Kučera, O. Pangrác (př́ıchod 18.30), J. Pavl̊u, M. Pešta, B. Vidová Hladká, P. Korcsok, V. Musil,
P. Obdržálek, J. Pikora, P. Schmidtová, E. Skř́ı̌sovský.
Hosté: J. Kratochv́ıl, V. Kuboň, M. Rokyta, M. Vlach, L. Veverka, J. Hrabovský (odchod 18.50).
Omluveni: M. Feistauer, R. Grill, K. Križanová, M. Maciak, T. Masař́ık, J. Novotná, J. Stráský, M. Žák.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:05 v zasedaćı mı́stnosti M250. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı (upravený)

1. Schváleńı programu zasedáńı

2. Schváleńı zápisu z 235. zasedáńı

3. Informace vedeńı fakulty

4. Př́ıloha č. III Statutu MFF UK (imatrikulačńı slib a promočńı sliby)

5. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı (2019)

6. Návrh výročńı zprávy MFF UK za rok 2017

7. Návrh směrnice děkana o podrobnostech hodnoceńı vzdělávaćı činnosti studenty a absolventy MFF UK

8. Zř́ızeńı věcného břemene v Troji

9. Pr̊uběh a výsledky voleb do SKAS AS MFF UK

10. Jmenováńı zástupc̊u AS do konkurzńıch komiśı

11. Různé

1. Schváleńı programu zasedáńı

Program zasedáńı byl po krátké diskusi doplněn o bod 4.

Hlasováńı 16 – 0 – 0
Program zasedáńı byl schválen v doplněném zněńı.

2. Schváleńı zápisu 235. zasedáńı

Zápis předchoźıho zasedáńı byl schválen tichým souhlasem.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan nejprve informoval o předáńı stavenǐstě pavilónu M+I (viz též bod 8) a s nadšeńım oznámil, že
projekt

”
záchrany rotundy sv. Václava“ realizovaný MFF UK źıskal spolu s daľśımi projekty nejvyšš́ı evropské

památkové oceněńı (Europa Nostra) pro rok 2018.

Prod. Kuboň informoval o pr̊uběhu:

• akreditace doktorských programů — zde si RUK vyžádal doplněńı personálńıch dotazńık̊u,

• akreditace bakalářských programů — budou pravděpodobně schváleny v brzké době, jediný problém nastal
u učitelského oboru fyziky, kde se současný a současně navrhovaný garant přibĺıžil d̊uchodovému věku.
Kolegium rozhodlo garanta neměnit.

Prod. Vlach informoval o:

• založeńı dceřiné společnosti Univerzity Karlovy CUIP (Charles University Innovations Prague),

• vyjednáváńı s novými partnery,

• nových podmı́nkách projekt̊u MŠMT, z nichž jsou čerpány dotace např. na korespondenčńı semináře. Nově
je nutno dodržet rozpočet podaný v žádosti a také nejsou možné přesuny mezi položkami, ekonomickou
garanćı tak budou muset být pověřeni pracovńıci OPMK a ne již zástupci seminář̊u,
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• o nových fakultńıch školách — jedná se s daľśımi čtyřmi,

• pilotńım provozu nástěnky na fakultńıch školách — informuje o aktivitách matfyzu, termı́nech JDF a JDMI
apod.,

• nové knize nakladatelstv́ı MatfyzPress prof. J. Anděla
”
Statistické úlohy, historky a paradoxy,“

• o turnovské výstavě
”
Luminiscence — cesta světla,“ která vznikla ve spolupráci firmy CRYTUR, MFF UK

a FzÚ AVČR, autorem výstavy je prof. J. Valenta.

Prod. Rokyta informoval o záměru matematické sekce zavést motivačńı stipendium ze sekce cca 30 tis. Kč pro
PhD studenty, kteř́ı ukonč́ı studium během 4. nebo 5. ročńıku. Dodal, že nová legislativa k tomu dává prostor,
nebot’ umožňuje vyplatit stipendium i po skončeńı studia, pokud se týká aktivity, vztahuj́ıćı se ke studiu. Sdělil
rovněž, že se tento návrh setkal se vstř́ıcnou reakćı i sekčńıch proděkan̊u informatiky a fyziky, kteř́ı zvažuj́ı
zavedeńı podobného stipendia.

Pan děkan informoval za prod. Sgalla, že na informatické sekci bude vytvořen program standardńıho zaměstnáváńı
PhD student̊u s garantovaným př́ıjmem 10 tis. v 1. roč a 5 tis. ve vyšš́ıch ročńıćıch, kde se očekává, že studenti
budou placeni i z jiných zdroj̊u. Od PhD student̊u se očekává, že budou v rámci svého studia učit. Prod. Rokyta
dodal, že podobný program zvažuje i matematická sekce, at’ už formou zaměstnáváńı student̊u nebo stipendia.
Tento př́ıjem by však nebyl pro všechny studenty, ale jen pro ty, kteř́ı se plně věnuj́ı studiu, tedy mj. pro ty,
kteř́ı nejsou souběžně s prezenčńı formou PhD studia někde zaměstnáni.

C. Brom se zeptal na implementaci GDPR na MFF UK, a kde źıská informace. Fakultńı koordinátor pro IT
P. Hnětynka informuje vedoućı kateder, informace lze tedy źıskat od nich.

J. Pavl̊u se dotázal na d̊uvod relativně vysokého školného pro PhD studenty studuj́ıćı v angličtině (MFF žádá
150 tis., PřF 50 tis., některé fakulty maj́ı i nulové). Pan děkan vysvětlil, že vyb́ıraná částka odpov́ıdá stipendiu,
které se vypláćı všem PhD student̊um. C. Brom komentuje, že UK plat́ıćı studenty zohledňuje v rozpisu stále
významněǰśı měrou. Formuje se i skupina fakult (FSV, FHS a FF), které by chtěly př́ımo dotovat anglická PhD
studia, je na MFF, zda se k nim přidá.

4. Př́ıloha č. III Statutu MFF UK

Návrh usneseńı:
”
Projednat v jednom čteńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Předseda AS MFF UK vysvětlil d̊uvod změn, zd̊uraznil, že se jedná pouze o jazykové korekce.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrh na změnu

”
Př́ıloha č. III Statutu MFF UK

(imatrikulačńı slib a promočńı sliby)“ v předloženém zněńı.“

Hlasováńı 16 – 0 – 1
Usneseńı nebylo přijato.

19.15 přerušeńı jednáńı na krátkou poradu SKAS.

SKAS MFF UK se rozhodla využ́ıt právo veta.

Hlasováńı 6 – 0 – 0
Předchoźı hlasováńı bylo anulováno.

Otev́ırá se opět rozprava k tomuto bodu jednáńı, nepadly žádné dodatečné dotazy. O návrhu v nezměněné
podobě se hlasuje znovu.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje návrh na změnu

”
Př́ıloha č. III Statutu MFF UK

(imatrikulačńı slib a promočńı sliby)“ v předloženém zněńı.“

Hlasováńı 17 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.
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5. Návrh podmı́nek přij́ımaćıho ř́ızeńı (2019)

Prod. Kuboň vysvětlil genezi předpisu a dodatečné úpravy na návrh RUK (nastaveńı úrovně znalosti jazyka,
určeńı náhradńıho termı́nu přij́ımaćıch zkoušek, stanoveńı poplatku za uznáńı zahraničńıho titulu ve výši 0,- Kč,
doplněńı sekce o pr̊uběhu přij́ımaćıho ř́ızeńı pro navazuj́ıćı Mgr. program v anglickém jazyce). Neńı třeba
překládat podmı́nky pro studium v AJ do češtiny (RUK sv̊uj požadavek odvolal).

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje podmı́nky přij́ımaćıho ř́ızeńı v bakalářských a magis-

terských programech pro rok 2019 v upraveném zněńı.“

Hlasováńı 16 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

6. Návrh výročńı zprávy MFF UK za rok 2017

L. Veverka představil výročńı zprávu a zd̊uraznil zvýšeńı přehlednosti informaćı o propagačńıch akćıch (ze
slovńıho popisu na tabulkový seznam atp.) oproti předchoźım let̊um.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK schvaluje výročńı zprávu MFF UK za rok 2017 v předloženém

zněńı.“

Hlasováńı 15 – 0 – 1
Usneseńı bylo přijato.

7. Návrh směrnice děkana o podrobnostech hodnoceńı vzdělávaćı
činnosti studenty a absolventy MFF UK

Prod. Vlach představil směrnici a d̊uvod jej́ıho vydáńı, tj. MFF UK má na základě UK předpisu možnost mı́t
svoji vlastńı směrnici upravuj́ıćı hodnoceńı činnosti. Tento předpis de facto popisuje stávaj́ıćı praxi na MFF UK.
Prof. Hencl se zeptal, zda stávaj́ıćı pr̊uzkumy jsou někde zveřejněny — některé části dosud ne, tato směrnice
nám zveřejněńı mimo jiné umožńı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ směrnici děkana č. 2/2018 o po-

drobnostech hodnoceńı vzdělávaćı činnosti studenty a absolventy MFF UK v předloženém
zněńı.“

Hlasováńı 16 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

8. Zř́ızeńı věcného břemene v Troji

Pan děkan informoval o komplikaci s výstavbou pavilonu M+I — nedaleko prostoru stavenǐstě je uložen silový
kabel PRE distribuce, a.s., přes který nelze jezdit těžkou technikou. Je třeba provést přeložeńı, ovšem PRE
distribuce chce po MFF UK zř́ızeńı věcného břemene. Lze očekávat daľśı v́ıcenáklady ve výši zhruba 200 tis.
na projekt přeložky a zhruba 4 mil. na vlastńı práce. Jelikož se jedná o chybu prováděćıho projektu, bude se
MFF UK o tyto náklady soudit.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK souhlaśı s návrhem

”
smlouvy o uzavřeńı budoućı smlouvy o zř́ızeńı

věcného břemene“ v předloženém zněńı.“

Hlasováńı 16 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

9. Pr̊uběh a výsledky voleb do SKAS AS MFF UK

P. Korcsok představil výsledky voleb do SKAS z 14. a 15. května 2018. AS MFF UK vzal výsledek voleb na
vědomı́.

3



10. Jmenováńı zástupc̊u AS do konkurzńıch komiśı

Jedná se o výběrová ř́ızeńı na jedno profesorské mı́sto na sekci informatika a dále na mı́sta postdok̊u v rámci
OP VVV projektu, konkrétně jde o 4 mı́sta na sekci matematika a 4 mı́sta na sekci informatika.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK nominuje následuj́ıćı zástupce do konkurzńıch komiśı. Informatika:

J. Hric, náhradnice P. Schmidtová; Matematika: V. Kučera, náhradńık E. Skř́ı̌sovský.“

Hlasováńı 16 – 0 – 0
Návrh byl přijat.

11. Různé

Prod. Rokyta informoval o poruše výtahu v Karĺıně.

C. Brom referoval o nových schválených principech rozpisu na fakulty — jak již avizoval na minulém zasedáńı,
MFF může př́ı̌st́ı rok očekávat zhruba 20 mil. propad oproti letošńımu roku. Zároveň upozorňuje na nebezpeč́ı
ještě výrazněǰśı redukce prostředk̊u při poklesu počtu student̊u.

Termı́n př́ı̌st́ıho zasedáńı — bude-li ho třeba — je stanoven na ponděĺı 25. června.

SKAS a C. Brom navrhuj́ı, zda by nebylo př́ınosné na fakultńı setkáńı zaměstnanc̊u a doktorand̊u zajistit

”
skákaćı hrad,“ či jiné dětské atrakce, aby setkáńı bylo usnadněno i zaměstnanc̊um s malými dětmi, kteř́ı by

jinak nepřǐsli. Ve vedeńı tato myšlenka nebud́ı nadšeńı. Bude zváženo pro př́ı̌st́ı rok.

J. Hric vyjadřuje své rozčarováńı nad problematikou konverze dokument̊u do PDF/A (dotýká se odevzdáváńı
závěrečných praćı dle Opatřeńı rektora č. 13/2017), kdy na webu UK je konvertor do PDF, ovšem je u něj
uvedeno:

”
Konvertor neńı vhodný pro převod soubor̊u pro závěrečné práce (soubory odevzdávané studenty, ve-

doućımi/školiteli i oponenty). Konvertor dokument̊u nevytvář́ı PDF ve formátu uvedeném v Opatřeńı rektora
č. 13/2017.“ Prod. Rokyta vysvětluje, že oficiálńı pdfLATEX šablona pro závěrečné práce i nověǰśı verze MS Of-
fice již generuj́ı PDF ve správném formátu.

Jednáńı bylo ukončeno ve 20.40.

Zapsal J. Pavl̊u.
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